
Vuoden 2021 liittokokouksessa XXXVII hyväksytyt
ponnet ja liittohallituksen vastaukset niihin:

6 kpl hyväksyttyjä ponsia

Edustaja Markkulan (1007) ponsi
kannatti edustaja Mannelin (514)
asiakohta: 15 § (Kestävän kehityksen suunnitelma)

“Liittokokous tämän ponsiesityksen hyväksyessään velvoittaa liittohallitusta vuoden 2022
aikana selvittämään vegaaniruokaan siirtymistä liiton tarjoamissa ruuissa ja sen tuottamia
mahdollisia kustannuksia.”

Liittohallituksen vastaus:
“Liittohallitus kiittää ponnesta ja on huomioinut sen. Liittohallitus on todennut, että
nykytilanteessa ei ole kustannusten vuoksi mahdollista tarjota täysin vegaanista ruokaa,
mutta tapahtumien ruokailuissa on ollut tarjolla vain kasvisruokaa. Liittohallitus myös
muistuttaa, etteivät ponnet voi olla velvoittavia.”

Edustaja Häkkisen (1026) ponsi
kannatti edustaja Suominen (1033)
asiakohta: 15 § (Kestävän kehityksen suunnitelma)

“Tämän ponsiesityksen hyväksyessään liittokokous velvoittaa liittohallituksen ohjeistamaan
piiri- ja jäsenjärjestöt laatimaan oma kestävän kehityksen suunnitelma liiton kestävän
kehityksen suunnitelman raameissa, jotta piirikohtaiset puutteet ja ongelmat tulisivat
huomioitua. Kannustetaan opiskelijakuntia laatimaan oma kestävän kehityksen suunnitelma."

Liittohallituksen vastaus:
“Liittohallitus kiittää ponnesta ja on huomioinut sen. Liittohallitus huomauttaa, että piiri- ja
jäsenjärjestöt ovat itsenäisiä yhdistyksiä, joiden asiakirjojen käsittelyyn ei liittokokous voi
ottaa kantaa. Liittohallitus muistuttaa, että liiton kestävän kehityksen suunnitelmassa on piiri-
ja jäsenjärjestöjä koskevia toimenpiteitä, joiden toteutumista on huomioitu suoritukseen
perustuvan rahoituksen jakamisessa. Liittohallitus myös muistuttaa, etteivät ponnet voi olla
velvoittavia.”

Edustaja Matveisen (1001) ponsi



kannatti edustaja Masur (1002)
asiakohta: 16 § (Toimintasuunnitelma)

“Toivon, että seuraava liittohallitus valmistelee koulutuksen piireille asiakirjojen
muutosehdotusten tekemisestä ja asiakirjojen erilaisista piirteistä jo hyvissä ajoin ennen
liittokokousta. Näin taataan uusimpienkin piiritoimijoiden mahdollisuus vaikuttaa ja saada
läpi ehdotuksiaan liittokokouksessa.”

Liittohallituksen vastaus:
“Liittohallitus kiittää mallikkaasta ponnesta ja on huomioinut sen. Liittohallitus on yhdessä
toimihenkilöiden kanssa laatinut ohjeistuksen aloitteiden laatimiseksi liittokokoukselle.”

Edustaja Koiviston (917) ponsi
kannatti edustaja Paassilta (916)
asiakohta: 16 § (Toimintasuunnitelma)

“Toivon, että tuleva liittohallitus kiinnittää erityistä huomiota järjestön yhdenvertaisuuteen ja
esteettömyyteen kaikilla tapahtumilla niin piiri- kuin liittotasollakin. Lisäksi tulevan hallituksen
tulisi ottaa äänekkäämmin kantaa maan lukioiden epätasa-arvoiseen tilanteeseen niin
esteettömyyden suhteen, kuin myös muiden erityistarpeiden kohdalla.”

Liittohallituksen vastaus:
“Liittohallitus kiittää mallikkaasta ponnesta ja on huomioinut sen. Liittohallitus on pyrkinyt
huomioimaan tapahtumissa yhdenvertaisuuden ja esteettömyyden toteutumisen, josta on
ollut tieto ilmoittautumisen yhteydessä. Haasteita esteettömyyden toteutumiseen ovat
aiheuttaneet muun muassa vanhat rakennukset. Piiri- ja jäsenjärjestöjä on myös ohjeistettu
noudattamaan liiton yhdenvertaisuussuunnitelmaa, jossa on linjauksia tapahtumien
esteettömyyteen liittyen.”

Edustaja Ahon (1030) ponsi
kannatti edustaja Markkula (1007)
asiakohta: 19 § (Tavoiteohjelma)

“Tämän ponsiesityksen hyväksyessään liittokokous velvoittaa liittohallitusta valmistelemaan
vaikuttamistyötä siihen, ettei vanhempien tulotaso jää ainoaksi perusteeksi opiskelijan
opintotuen saamattomuuteen.”

Liittohallituksen vastaus:
“Liittohallitus kiittää ponnesta ja on huomioinut sen. Liittohallitus toteuttaa
vaikuttamistyössään liittokokouksen hyväksymää tavoiteohjelmaa, jossa linjataan myös



opintotukeen liittyvistä asioista. Liitto on myös antanut lausunnon opintotukilain uudistukseen
liittyen. Liittohallitus myös muistuttaa, etteivät ponnet voi olla velvoittavia.”

Edustaja Haaramon (202) ponsi
kannatti edustaja Rantala (301)
asiakohta: 19 § (Tavoiteohjelma)

“Tämän ponnen hyväksyessään liittokokous toivoo, että liittohallitus ajaa politiikkaan liittyvän
englanninkielisen viestinnän edistämistä ja kartoittaa sen vaatimia resursseja.”

Liittohallituksen vastaus:
“Liittohallitus kiittää ponnesta ja on huomioinut sen. Kartoitusta englanninkielisen viestinnän
lisäämiseen liiton omassa toiminnassa on tehty, mutta nykyisellään liiton käytettävissä olevat
resurssit eivät tätä mahdollista. Liittohallitus näkee, että ponnen aihe on liian laaja eikä liitto
yksin kykene lisäämään politiikkaan liittyvää englanninkielistä viestintää.”


